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ZÁPIS 
z řádného veřejného zasedání Zastupitelstva města Nové Město nad Metují 
ZM 9 ve volebním období 2022 - 2026 ze dne 14.12.2023, Kino 70 (velký sál), 
Boženy Němcové 720, Nové Město nad Metují od 16:00 hodin 
 
 

Účast na jednání: 
 Účastníci Pozice Příchod Přerušení Odchod Účast 

1 Balcarová Jana, Mgr. zastupitelka 16:00  20:15 Plná 

2 Bastl Luděk, lic. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

3 Berkovcová Jana, Mgr. radní 16:00  20:15 Plná 

4 Biegl Pavel, Mgr. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

5 Brož Vladimír, Ing. radní 16:00  20:15 Plná 

6 Čopík Jan, Ing., Ph.D. radní 16:00  20:15 Plná 

7 Dostál Pavel, Ing. et Ing. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

8 Horáková Ludmila  zastupitelka 16:00  20:15 Plná 

9 Hvězda Tomáš  zastupitel 16:00  20:15 Plná 

10 Jarolímek Miroslav radní 16:00  20:15 Plná 

11 Kašpar Pavel, Ing. radní 16:00  20:15 Plná 

12 Kulhavá Zdeňka, PhDr. zastupitelka 16:00  20:15 Plná 

13 Lichý Vojtěch, Ing. arch. zastupitel 16:15  20:15 Částečná 

14 Neumann Petr, Ing. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

15 Prouza Radek zastupitel 16:00  20:15 Plná 

16 Slavík Milan, Ing. starosta 16:00  20:15 Plná 

17 Slavík Zdeněk, Ing.  zastupitel 16:00  20:15 Plná 

18 Tymel Jiří, Ing. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

19 Vrátný Aleš, Ing. místostarosta 16:00  20:15 Plná 

20 Zilvar Václav, Ing. zastupitel 16:00  20:15 Plná 

21 Zimlová Věra zastupitelka 16:00  20:15 Plná 

 
 
Jednání byli dále přítomni pracovníci Městského úřadu a občané města. 
 
 

Záznam a ověření zápisu: 

Ověřovatel zápisu    Ing. Petr Neumann v.r. 

     Ing. Václav Zilvar v.r. 

Zapisovatelka    Simona Hoffmannová  v.r. 
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Schválení zápisu z předcházejícího jednání (tj. ZM  8 dne 09.11.2023) 
Ověřovatelé zápisu z předcházejícího jednání: 
     Miroslav Jarolímek 
     Radek Prouza 
Bez připomínek k zápisu, zápis byl schválen. 
 
 

Zvoleny komise ve složení: 
Návrhová komise - předseda  Tomáš Hvězda 
Návrhová komise - člen  Věra Zimlová 
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Program: 
 

1. ÚVODNÍ INFORMACE A VYSTOUPENÍ 
  

1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 
  

1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 14.12.2023 
  

2. FINANCE 
  

2/1 Rozpočtová opatření 2023 
  

2/2 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2023 
  

2/3 Dotace TJ Spartak - využívání sportovišť školami 
  

2/4 Navýšení příspěvku MK 
  

2/5 Zápis z jednání Finančního výboru ze dne 06.12.2023 
  

2/6 Žádost o investiční dotace SK Nové Město nad Metují 
  

2/7 Členské příspěvky, dary a rezervy 2024 
  

2/8 Rozpočet města Nové Město nad Metují na rok 2024 
  

2/9 Střednědobý výhled rozpočtu 2025 - 2026 
  

2/10 Oprávnění k provádění rozpočtových opatření pro RM na rok 2024 
  

2/11 Žádost Stepík - čerpání dotace na rok 2024 
  

2/12 Žádost SK Nové Město nad Metují - čerpání dotace na rok 2024 
  

2/13 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2024 
  

3. MAJETKOPRÁVNÍ ÚKONY 
  

4. ROZVOJ 
  

4/1 Energetická koncepce města Nové Město nad Metují 
  

4/2 STUDIE SYSTÉMU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ 
  

4/3 Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody - LAM 
  

5. RŮZNÉ 
  

5/1 Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 
  

6. DISKUSE 
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Kontrola plnění úkolů: 
 

Číslo úkolu: ZM 7-1062/23 Zodpovědný: Hofmanová Andrea, Mgr. 

Název: Koupě pozemků p. p. č. 446/8, 446/14 a 446/15, k. ú. Nové Město nad Metují, ul. 
28. října/Rašínova 

Zadání: ZM schvaluje 
koupi pozemků: p. p. č. 446/8, ostatní plocha, o výměře 1346 m2, p. p. č. 446/14, orná 
půda, o výměře 3857 m2 a p. p. č. 446/15, ostatní plocha, o výměře 340 m2, vše v k. 
ú. Nové Město nad Metují, zapsané na LV č. 4796, z vlastnictví společnosti Tesco 
Stores ČR a.s., IČO: 45308314, se sídlem Vršovická 1527/68b, 100 00 Praha 10, a to 
za sjednanou kupní cenu ve výši 9.700.000 Kč vč. DPH s tím, že kupní cena bude 
zaplacena nejpozději do 31.12.2023, a správní poplatek za návrh na vklad do KN 
uhradí město. 

Založeno: 01.10.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

Původní plnění: 

14.12.2023 
05.12.2023 
09.11.2023 

Plnění úkolu: 2023-12-05: Splněno. Smlouva oboustranně podepsána. Vloženo na KN. 
 
2023-11-01: Žádost o prodloužení termínu. Probíhají jednání o konečné podobě 
kupní smlouvy. 

 
 
 

Číslo úkolu: ZM 7-1058/23 Zodpovědný: Plšek Petr 

Název: Koupě pozemků po rekonstrukci chodníků v ul. Nahořanská, k. ú. Krčín 

Zadání: ZM schvaluje 
koupi pozemků p. p. č. 639/14 o výměře 7 m² a p. p. č. 639/15 o výměře 2 m², oba 
v k. ú. Krčín, zapsaných na LV č. 991 pro k. ú. Krčín a obec Nové Město nad Metují, 
vč. všech součástí a příslušenství, ze společného jmění manželů [osobní údaj 
odstraněn], do vlastnictví města Nové Město nad Metují, IČO: 00272876, se sídlem 
náměstí Republiky 6, 549 01 Nové Město nad Metují, za sjednanou kupní cenu ve 
výši 500 Kč/m² pozemku, tj. za celkovou kupní cenu ve výši 4.500 Kč. Město 
akceptuje tuto kupní cenu, protože získání pozemků pod stavbou je ve veřejném 
zájmu. Správní poplatek za návrh na vklad práva do KN uhradí město Nové Město 
nad Metují. ZM pověřuje ST podpisem smlouvy ve znění přílohy k tomuto bodu. 

Založeno: 01.10.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

Původní plnění: 

14.12.2023 
06.12.2023 
09.11.2023 

Plnění úkolu: 10.11.2023 - Splněno. Kupní smlouva uzavřena dne 04.11.2023. 
 
27.10.2023 - žádost o změnu termínu. Smlouva je zatím podepsaná pouze jedním z 
manželů. 
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Číslo úkolu: ZM 24-776/22 Zodpovědný: Čečetková Alena, Bc. 

Název: Rekonstrukce přístavby "ZŠ Krčín" č. p. 152 

Zadání: ukládá 
MST ve spolupráci s OMM zadat zpracování projektové dokumentace na kompletní 
rekonstrukci celého objektu přístavby ZŠ Krčín čp. 152 v ul. 1. máje tak, že 
rekonstrukce objektu bude rozdělena do dílčích etap, které mohou být zadávány 
postupně dle finančních možností města, a to na kompletní rekonstrukci objektu ve 
stávajícím rozsahu. 

Založeno: 05.05.2022 Termín plnění: 
Původní plnění: 
Prodloužení do: 

14.12.2023 
23.06.2022 
18.04.2024 

Plnění úkolu: 2023-12-05: Akce je zařazena do návrhu rozpočtu 2024, po schválení bude zadán 
požadavek na zpracování projektové dokumentace. Předloženo k prodloužení. 
 
2023-09-13 Je zpracován Stavebně technický průzkum a posudek na Zhodnocení 
stavu konstrukce krovu a přístavby ZŠ Krčín (v případě zájmu zašleme) budova čp. 
152. V části nad družinou a bytem školníka bylo zjištěno lokální aktivní napadení 
dřevokaznou houbou a zejména dřevokazným hmyzem, v některých částech i 
destrukce. Doporučeno provést opravu dotčených částí a ošetření celé konstrukce 
fungicidními a insekticidními prostředky, dále odstranit původní podlahu z prken a 
provést zateplení. V části nad tělocvičnou je nutné provedení celkového zpevnění 
krovu, neboť vlivem částečné destrukce krovu a jeho nevhodného působení je 
konstrukce značně přetížená. Rovněž zjištěno v některých místech napadení 
dřevokaznou houbou a zejména dřevokazným hmyzem. Doporučeno provedení 
odkrytí podhledu v tělocvičně a revize ocelových příhradových vazníků. Ocelové 
konstrukce musí být revidovány v požadovaném intervalu. 
Položka na projekční přípravu nebyla schválena do rozpočtu města na rok 2023, akce 
je "pod čarou" (tento úkol je ze ZM je z 5/2022). Akce bude znovu připravována do 
návrhu rozpočtu na rok 2024. Nutné zadat alespoň PD na opravu střešní konstrukce. 
Nebo, doporučujeme za OMM, řešit celý objekt komplexně (odizolování objektu, 
výměnu rozvodů, kuchyně, sociální zařízení, tělocvična, zateplení, FVE atd.), tedy 
kompletní rekonstrukci ve variantě bez rozšíření tělocvičny dle dřívějšího rozhodnutí 
ZM, nutné projednat při sestavování rozpočtu města na rok 2024 v rámci pracovního 
semináře ZM, jedná se o vysokou investici města na rekonstrukci.  
 
2023-04-19  Na základě RM 12 v souvislosti s řešením umístění FVE na objektu ZŠ 
Krčín se připravuje zadání na zhodnocení stavu rekonstrukce střechy (stav a 
únosnost). 
 
Plnění ke dni 16.11.2022 
Posudek na stav konstrukce krovu nad jídelnou a tělocvičnou se dokončuje. Položka 
na zpracování projektové dokumentace pro rekonstrukci přístavby ZŠ Krčín byla 
přesunuta z návrhu rozpočtu na rok 2023 do zásobníku investičních akcí města.  
 
Plnění ke dni 15.06.2022: 
Příprava na zadání zakázky je posunuta. Zpracován posudek na stav objektu za 
účelem zmapování stavu domu vč. písemné zprávy a fotodokumentace. Posudek 
zpracovala firma STATING. Dále je zadáno zpracování posudku na stav konstrukce 
krovu nad jídelnou a tělocvičnou. Tento posudek zpracovává Ing. Jan Chaloupský, 
aut. ing., odborník na statiku. Byla provedena kontrola stavu dřevěných prvků krovu - 
z důvodu zjištěných projevů napadení dřevokazným hmyzem a z důvodu posouzení 
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statiky. Zároveň byly provedeny sondy do podlahy z důvodu alespoň částečného 
ověření stavu dřevěných stropních trámů. V současné době probíhá vypracování 
písemné zprávy, která bude dalším podkladem pro zadání zpracování projektové 
dokumentace. Z místního šetření je patrné, že krov je napaden dřevokazným 
hmyzem (tesařík), některé trámy jsou uhnilé (pozednice, trám v úžlabí, některé trámy 
vykazují stav prověšení). Předběžná informace - některé nosné prvky krovu 
neodpovídají současným požadavků (normám), další nepříznivý vliv na stav krovu a 
zároveň celého objektu je i nárůst dopravy na přilehlé komunikaci. Zadané posudky 
budou podkladem pro přípravu zadávacího řízení pro výběr projektanta.  

 
 

Číslo úkolu: ZM 5-1007/23 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Navýšení příspěvku MK 

Zadání: ZM schvaluje 
RO - navýšení členského příspěvku pro Městský klub v Novém Městě nad Metují (§ 
3392) ve výši 295 tis. Kč. Příspěvek je účelově vázán na akci Smetanovské sny. 
Navýšení bude pokryto přesunem z § 3319 - záležitosti kultury. 

Založeno: 05.05.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: RO bylo provedeno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 5-1005/23 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Žádost o dotaci - SK 

Zadání: ZM schvaluje 
RO - položka Dotace Sportovnímu klubu na sportovní akce ve výši 250 tis. Kč (§ 
3419). Navýšení bude pokryto přesunem z § 6409 - ostatní činnosti (rezerva na 
investiční a neinvestiční výdaje). 

Založeno: 05.05.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: Bylo proplaceno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 8-1089/23 Zodpovědný: Hoffmannová Simona 

Název: Rezignace předsedy FV ZM vč. členství ve FV ZM + jmenování nové(ho) 
předsedy/předsedkyně FV ZM 

Zadání: ZM volí 
paní Věru Zimlovou předsedkyní Finančního výboru Zastupitelstva města Nové Město 
nad Metují pro volební období 2022 - 2026 a ukládá TAJ zajistit předání jmenovacího 
dekretu podepsaného ST. 

Založeno: 19.11.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
19.11.2023 

Plnění úkolu: Splněno. 
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Číslo úkolu: ZM 8-1078/23 Zodpovědný: Habrová Iveta 

Název: Nové znění Zřizovací listiny ZUŠ B. Smetany 

Zadání: ZM schvaluje 
nové znění Zřizovací listiny Základní umělecké školy Bedřicha Smetany Nové Město 
nad Metují ve znění přílohy k tomuto bodu. 

Založeno: 19.11.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: Splněno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 8-1075/23 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Navýšení příjmů o přijaté vratky transferů - RO 

Zadání: ZM schvaluje RO 
- navýšení příjmů u § 3111 - mateřské školy o částku 21,07 tis. Kč. Na straně výdajů 

bude o tuto částku navýšen § 6402 - vratky nevyčerpaných dotací. 

Založeno: 19.11.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: RO bylo provedeno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 8-1074/23 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Návratná finanční výpomoc - MAS POHODA venkova 

Zadání: ZM souhlasí 
se zahrnutím částky ve výši 35 Kč za obyvatele na návratnou finanční výpomoc pro 
Místní akční skupinu POHODA venkova, z.s., na založení Fondu MAS do návrhu 
rozpočtu 2024. 

Založeno: 19.11.2023 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: Bylo zahrnuto do návrhu rozpočtu. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 26-842/22 Zodpovědný: Hofmanová Andrea, Mgr. 

Název: Nové uspořádání silniční sítě v Novém Městě nad Metují 

Zadání: ukládá 
ST jednat s ŘSD a KHK o novém uspořádání silniční sítě v Novém Městě nad Metují. 

Založeno: 22.09.2022 Termín plnění: 
Původní plnění: 
Prodloužení do: 

14.12.2023 
30.12.2022 
07.03.2024 

Plnění úkolu: 06.12.2023: Jednání i nadále probíhají. Za město odesláno na ŘSD ČR připomínky 
ke stavu silnice. ŘSD ČR reagovalo, že silnici opraví před samotným převodem. 



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 8 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 9 ze dne 14.12.2023   

 
V  

 

Bude upraveno v budoucí smlouvě darovací a znovu předloženo do RM. 
 
13.09.2023: Jednání i nadále probíhají. Bude projednáno v koncepční RM, ze které 
vyplyne další postup. Žádost o prodloužení termínu plnění. 
 
19.04.2023: Jednání i nadále probíhají. Jedná se o dlouhodobou záležitost. Žádost o 
prodloužení termínu. 
 
Aktuální plnění úkolu ze dne 02.03.2023 (vzešlo přímo na zasedání ZM 4 na základě 
podnětu radního Ing. Jana Čopíka, Ph.D.): Žádost o prodloužení termínu plnění. 
Jednání nadále probíhají. 
 
Původní plnění ST (do pozvánky na ZM 4): 
Splněno. Jednání na KHK za účasti ŘSD ČR proběhlo 3.1.2023. Vyřešení je 
uvažováno během 1.Q.2023. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 3-937/22 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Členské příspěvky, dary a rezervy 2023 

Zadání: schvaluje 
souhrnné částky na zvláštní dary a dotace na vyjmenované účely: Městský klub v 
Novém Město nad Metují - festival komedie 1 100 tis. Kč, Centrum Najáda s. r. o., 
Nové Město nad Metují 1 150 tis. Kč, sportovní oddíly - příspěvky na provoz, opravy, 
údržbu, ocenění sportovců a kolektivů a využití sportovišť ve výši 6 350 tis. Kč, NONA 
92, o. p. s., Nové Město nad Metují - provoz stacionáře 450 tis. Kč, program prevence 
rizikového chování ve výši 150 tis. Kč, souhrnnou částku na dary a dotace města 550 
tis. Kč a dary a dotace města - dobrovolnickou činnost s mládeží (mimo sportovních 
oddílů) 150 tis. Kč. O poskytování finanční podpory na jednotlivé konkrétní projekty 
bude v rámci svých kompetencí daných zákonem o obcích a v duchu platných zásad 
rozhodovat RM. O přidělených podporách bude následně informovat ZM. Navržené 
podpory nad 50 tis. Kč podléhají schválení ZM. 

Založeno: 28.12.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: Dotace a dary byla proplaceny v souladu se schválenými částkami v RM a ZM. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 3-936/22 Zodpovědný: Kunte Jiří, Ing. 

Název: Členské příspěvky, dary a rezervy 2023 

Zadání: bere na vědomí 
zařazení a úhradu členských příspěvků a darů ve znění přílohy do rozpočtu města: 
Euroregion Glacensis, Rychnov nad Kněžnou 55 tis. Kč, Nová Města v Evropě 8 tis. 
Kč, Sdružení historických sídel 12 tis. Kč, Městský klub Nové Město nad Metují 4 210 
tis. Kč, Sportovní klub Nové Město nad Metují 50 tis. Kč (dar), Svaz měst a obcí ČR 
35 tis. Kč, DSO Region Novoměstsko 146,11 tis. Kč a MAS Pohoda Venkova, Val 35 
tis. Kč. 

Založeno: 28.12.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

14.12.2023 
06.12.2023 

Plnění úkolu: Bylo proplaceno. 
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1/ ÚVODNÍ INFORMACE A VYSTOUPENÍ 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

 

1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 

Identifikace: 

V úvodu zasedání ZM je schvalován podrobný program zasedání (viz příloha k tomuto bodu) 
a dále je zvolena návrhová komise a ověřovatelé zápisu.  
 
Orientační časová tabulka programu: (jedná se o odhady časů při odeslání pozvánky) 
1. Úvodní informace a vystoupení     16:00 - 16:20 ST 
2. Finance                                    16:20 - 18:00 OF 
3. Majetkoprávní úkony       
4. Rozvoj                                      18:00 - 18:30 OMM 
5. Různé                                       18:30 - 18:40  
6. Diskuse                                    18:40 - ?? 

Odůvodnění: 

Viz zákon o obcích a Jednací řád ZM. 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:09 hodin - úvodního slova se ujal ST, přivítal přítomné, vyzval ověřovatele zápisu z 
minulého zasedání ZM 8 (p. Miroslava Jarolímka a Bc. Radka Prouzu) k vyjádření se k 
obsahu zápisu - oba bez připomínek. K programu jednání ZM 9 se do diskuse přihlásil 
Ing. Tymel a požádal o předřazení bodu 2/10 před 2/8 - ST vyzval zastupitele hlasovat o 
protinávrhu, který vznesl Ing. Tymel - hlasováno - 10 pro, 8 proti, 3 zdržel se - protinávrh nebyl 
přijat. Poté bylo hlasováno o původně navrženém znění programu ZM 9 - 16 pro, 1 proti, 4 
zdržel se - program jednání ZM 9 byl schválen v jeho původním znění. ST dále navrhl k volbě 
členy návrhové komise a ověřovatele zápisu zasedání ZM 9. Bez připomínek a dotazů. 
Návrhová komise (p. Tomáš Hvězda a pí Věra Zimlová) a ověřovatelé (Ing. Petr Neumann a 
Ing. Václav Zilvar) ZM 9 - hlasováno - 20 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový 
záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, 
který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem 
dostupný i na webu města. 

K bodu 1/1 

Protinávrh A, předkladatel: Tymel Jiří, Ing. 

ZM schvaluje tento program jednání řádného veřejného zasedání ZM 9: 
 
1. ÚVODNÍ INFORMACE A VYSTOUPENÍ 
1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 
1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 14.12.2023 
  
2. FINANCE 
2/1 Rozpočtová opatření 2023 
2/2 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2023 
2/3 Dotace TJ Spartak - využívání sportovišť školami 
2/4 Navýšení příspěvku MK 
2/5 Zápis z jednání Finančního výboru ze dne 06.12.2023 



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 10 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 9 ze dne 14.12.2023   

 
V  

 

2/6 Žádost o investiční dotace SK Nové Město nad Metují 
2/7 Členské příspěvky, dary a rezervy 2024 
2/10 Oprávnění k provádění rozpočtových opatření pro RM na rok 2024 
2/9 Střednědobý výhled rozpočtu 2025 - 2026 
2/8 Rozpočet města Nové Město nad Metují na rok 2024 
2/11 Žádost Stepík - čerpání dotace na rok 2024 
2/12 Žádost SK Nové Město nad Metují - čerpání dotace na rok 2024 
2/13 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2024 
  
3. MAJETKOPRÁVNÍ ÚKONY 
  
4. ROZVOJ 
4/1 Energetická koncepce města Nové Město nad Metují 
4/2 STUDIE SYSTÉMU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ 
4/3 Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody - LAM 
  
5. RŮZNÉ 
5/1 Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 
  
6. DISKUSE 

HLASOVÁNÍ - Pro: 10, Proti: 8, Zdržel se: 3, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - nebylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. proti 

Berkovcová Jana, Mgr. proti Biegl Pavel, Mgr. proti 

Brož Vladimír, Ing. proti Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav proti 

Kašpar Pavel, Ing. proti Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. proti Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. zdržel se 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. zdržel se Zilvar Václav, Ing. zdržel se 

Zimlová Věra proti   
 
 

 

K bodu 1/1 USNESENÍ č. ZM 9-1096/23 

ZM schvaluje tento program jednání řádného veřejného zasedání ZM 9: 
 
1. ÚVODNÍ INFORMACE A VYSTOUPENÍ 
1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 
1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 14.12.2023 
  
2. FINANCE 
2/1 Rozpočtová opatření 2023 
2/2 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2023 
2/3 Dotace TJ Spartak - využívání sportovišť školami 
2/4 Navýšení příspěvku MK 
2/5 Zápis z jednání Finančního výboru ze dne 06.12.2023 
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2/6 Žádost o investiční dotace SK Nové Město nad Metují 
2/7 Členské příspěvky, dary a rezervy 2024 
2/8 Rozpočet města Nové Město nad Metují na rok 2024 
2/9 Střednědobý výhled rozpočtu 2025 - 2026 
2/10 Oprávnění k provádění rozpočtových opatření pro RM na rok 2024 
2/11 Žádost Stepík - čerpání dotace na rok 2024 
2/12 Žádost SK Nové Město nad Metují - čerpání dotace na rok 2024 
2/13 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2024 
  
3. MAJETKOPRÁVNÍ ÚKONY 
  
4. ROZVOJ 
4/1 Energetická koncepce města Nové Město nad Metují 
4/2 STUDIE SYSTÉMU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ 
4/3 Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody - LAM 
  
5. RŮZNÉ 
5/1 Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 
  
6. DISKUSE 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 1, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. zdržela se Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. proti Horáková Ludmila  zdržela se 

Hvězda Tomáš  zdržel se Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 
 

 

K bodu 1/1 USNESENÍ č. ZM 9-1097/23 

ZM volí návrhovou komisi ve složení: Tomáš Hvězda - předseda, Věra Zimlová - členka komise a 
ověřovatele zápisu ze zasedání ZM 9: Ing. Petr Neumann a Ing. Václav Zilvar. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 
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Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra zdržela se   
 

 

1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 14.12.2023 

Identifikace: 

Kontrola splatných úkolů ZM 9 viz příloha k tomuto bodu. 

Odůvodnění: 

Hlášení o plnění usnesení. 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

Do diskuse v "Kontrole úkolů" se přihlásil zastupitel Ing. et Ing. Dostál s dotazem na pana TAJ 
- jaké úkoly z předchozích ZM se objevují v kontrole úkolů? Ptá se z důvodu, že na ZM byl 
zadán úkol pro ST - schůzka vedoucího OF a politických uskupení, ale není zatím splněno. 
TAJ - neví, proč se úkol neobjevil, měl by se objevit jako nesplněný. ST - zřejmě chyba - sdělil, 
že proběhlo jednání před ZM v časové tísni po akci Novoměstský salát, ale z důvodu malé 
účasti toto téma nebylo komunikováno. Prostor bude dnes u projednání daného bodu. Žádné 
další dotazy ani připomínky nebyly. Hlasováno - 16 pro, 2 proti, 3 zdržel se. Podrobnosti viz 
zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání 
ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem 
dostupný i na webu města. 

K bodu 1/2 USNESENÍ č. ZM 9-1098/23 

ZM souhlasí s předloženým plněním úkolů z předchozích zasedání ZM ve znění přílohy k tomuto 
bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 2, Zdržel se: 3, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. zdržel se 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. proti Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. zdržela se 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek proti Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
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2/ FINANCE 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

 

2/1 Rozpočtová opatření 2023 

Identifikace: 

ZM svým usnesením č. ZM 3-940/22 zmocnilo RM k provádění opodstatněných rozpočtových 
opatření v rámci rozpočtu na rok 2023 s podmínkou, že se bude jednat pouze o přesuny mezi 
položkami schváleného rozpočtu a rozpočet nebude těmito změnami navyšován ani snižován. 
Provedené změny budou předloženy vždy na nejbližším zasedání ZM. 

Odůvodnění: 

ZM je předložen souhrn RO provedených v rámci zmocnění RM a dále přehled obdržených 
dotací, o které byl rozpočet města navýšen. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:23 hodin - vedoucí Odboru finančního (dále jen "OF"), pan Ing. Jiří Kunte, přednesl 
textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - přečetl 1. navržené znění usnesení - hlasováno 
- 21 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Dále přečetl 2. navržené znění usnesení - hlasováno - 21 pro, 0 
proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke 
zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu 
ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/1 USNESENÍ č. ZM 9-1099/23 

ZM schvaluje zákonné úpravy rozpočtu z důvodu poskytnutí dotace (transferu). Jedná se o RO ve 
znění přílohy: 1) dotace na Rekonstrukci veřejného osvětlení, I. etapa. 3 973,80 tis. Kč, 2) dotace na 
Stavební úpravy chodníků v ul. Nádražní 137,10 tis. Kč, 3) vratka dotace pro ZŠ a MŠ Krčín na 
Podporu účasti dětí na předškolním vzdělávání –1,88 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
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K bodu 2/1 USNESENÍ č. ZM 9-1100/23 

ZM bere na vědomí RO schválené RM. Jedná se o RO ve znění přílohy: 1) navýšení § 6409 - 
položka Údržba (investice, revize ...) školství 400 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/2 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2023 

Identifikace: 

CENTRUM NAJÁDA s.r.o. žádá o navýšení dotace z rozpočtu města na rok 2023 o 280 tis. 
Kč. Důvodem je nedostatek finančních prostředků na pokrytí nákladů spojených s provozem 
Domu zdraví, kde došlo k velkému navýšení nákladů na energie a režijní náklady oproti roku 
2022, viz přílohy k tomuto bodu. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Rozhodnutí o navýšení dotace je v kompetenci ZM. 
Vyjádření OŠKS (I. Habrová 06.12.2023) RM 27 3/9 rozhodla o přesunu tohoto bodu: Žádost 
Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2023, do programu RM 28, tj. dne 11.12.2023. 
Doporučení či nedoporučení od RM bude známo po tomto termínu. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:25 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu. Dotaz Ing. Tymel - je na 
dnešním zasedání ZM přítomen někdo ze společnosti Centrum Najáda s.r.o. - navýšení 
dotace je to, co se "propálí" na energiích? OŠKS - meziroční navýšení energie vč. spotřeby 
vody. MST - v návrhu usnesení je 280 tis. Kč, na RM byl pak také návrh 280 tis. Kč, paní Bc. 
Habrová strávila poměrně velký čas s rozklíčováním podkladů na energie, v RM byl bod 
podruhé, informace nemáme všechny perfektní (měnilo se to u vytápění cca 5 minut před 
zahájením jednání RM), chce to podpořit, je to dostatečné číslo - s Najádami bylo jednáno - 
proto je tam nyní částka 250 tis. Kč. Zkoumali jsme také u toho, jak podporuje město výuku 
plavání, bruslení apod. Zjistili jsme, že plavání je podporováno nedostatečně. Navrhujeme 
příspěvek 200 tis. Kč školám. Spíš by měly děti umět všechny plavat než bruslit. Ing. Zilvar - 
jak se to promítne do vstupného? Vstupné zůstává stejné? MST - domnívá se, že ano. Nárůst 
je zvyšováním jednotkové ceny a také tím, že denně "tečou" pryč 3 m3 vody, ta se musí 
doplnit, je studená a musí se ohřát. Ing. Čopík - vysvětlil, proč to snížení, než jak si požádalo 
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Centrum Najáda s.r.o. - příští rok se teplo ještě zdraží, nákup plynu je přes město, skončila v 
létě fixace. ST - doplnil, že plánované zdražení vody by se mělo pohybovat kolem 5 %, 
nebude tak výrazné. Poté vedoucí OF přečetl navržené znění usnesení. Hlasováno - 19 pro, 0 
proti, 2 zdržel se. Druhé usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 2 zdržel se. Podrobnosti viz 
zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání 
ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem 
dostupný i na webu města. 

K bodu 2/2 USNESENÍ č. ZM 9-1101/23 

Protinávrh A, předkladatel: Vrátný Aleš, Ing. 

ZM schvaluje navýšení dotace z rozpočtu města na rok 2023 o 250 tis. Kč pro CENTRUM NAJÁDA 
s. r. o. na zvýšené náklady za energie a pověřuje ST podpisem smlouvy se žadatelem zpracované 
dle platné vzorové smlouvy o poskytnutí dotace. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 2, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. zdržel se Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 
 

 

K bodu 2/2 USNESENÍ č. ZM 9-1102/23 

ZM schvaluje RO - navýšení § 3419 - položka Bazén - příspěvek na plavání o 250 tis. Kč. Navýšení 
bude pokryto přesunem z § 6409 - položka Rezerva na investiční a neinvestiční výdaje. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 15.1.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 2, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. zdržel se Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 
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Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/3 Dotace TJ Spartak - využívání sportovišť školami 

Identifikace: 

TJ Spartak Nové Město nad Metují žádá o dotaci "Na bruslení mateřských a základních škol" 
ve výši 141.750 Kč na pokrytí části nákladů v souvislosti se spoluprací s novoměstskými ZŠ a 
MŠ. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Bude pokryto v rámci částky zahrnuté do rozpočtu. 
Vyjádření OŠKS (I. Habrová): V rozpočtu na rok 2023 je schválená částka 200 tis. Kč pro 
využití sportovišť školami (§ 3419). 
RM 27 doporučila schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:35 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - MST navázal na 
předchozí vysvětlení - zrevidovali jsme se všemi školami využití, číslo je správné, tento postup 
nebyl v minulosti obvyklý, doporučuje schválit. Vedoucí OF přečetl navržené znění usnesení - 
hlasováno - 21 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/3 USNESENÍ č. ZM 9-1103/23 

ZM schvaluje poskytnutí dotace TJ Spartak Nové Město nad Metují ve výši 141.750 Kč na pokrytí 
nákladů v souvislosti se spoluprací s novoměstskými ZŠ a MŠ a pověřuje ST podpisem smlouvy se 
žadatelem, zpracovaným dle platné vzorové smlouvy. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
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2/4 Navýšení příspěvku MK 

Identifikace: 

Ředitel Městského klubu v Novém Městě nad Metují žádá o účelové navýšení členského 
příspěvku na rok 2023 ve výši 100 tis. Kč. Příspěvek částečně pokryje ztrátu Smetanovských 
snů. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Navýšení členského příspěvku Městskému klubu bude v případě 
souhlasu pokryto rozpočtovým opatřením - přesunem částky z § 3319 - záležitosti kultury. 
Vyjádření OŠKS (I. Habrová): RM 12 (3/9) souhlasila se spolufinancováním doprovodných 
akcí v rámci Smetanovských snů. Celková ztráta Smetanovských snů je 204.154 Kč, 100.000 
Kč žádají po městě a zbývající část ztráty 104.154 Kč bude pokryto z rozpočtu NOFI. 
RM 27 doporučila schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:38 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - MST doplňující informace 
- Smetanovské sny proběhly - nový projekt, refresh původního ve větším rozsahu, s novými 
ambicemi NOFI, celé se to připravovalo z nuly, náklady byly velkým odhadem, byl překvapen, 
že rozdíl v příjmech byl v jednotkách tisících Kč. Nepovedly se výdaje - ozvučení koncertu na 
Husově náměstí. Projekt má dostat znovu šanci. Příspěvek na příští rok není navýšen - je tam 
cca 300 tis. Kč s tím, že NOFI ví, že by rozpočet neměla překročit. Příští koncert NOFI bude 
na zimním stadionu. Má obavy - nevidí velký rozdíl ozvučení mezi Husovým náměstím a 
zimním stadionem - takže uvidíme. Chceme vyvíjet tlak, aby se snažili najít i jiné zdroje na 
podporu svých aktivit. Věří tomu, že se jim v příštím roce podaří další jiné zdroje získat. PhDr. 
Kulhavá - akce byla super, je dobře, že naše město podporuje. K předložené žádosti MK - 
měla by obsahovat údaje, kde vznikla ztráta. MST - pokud tam ta čísla nejsou, tak to není 
ideál. Možná to vzniká trošku tím, že jsou NOFI trochu pod křídly MK, ale spíše formálně. Tyto 
informace pravděpodobně MK nepředal OŠKS, která by je tam jinak doplnila. On údaje má, 
může potvrdit. PhDr. Kulhavá - bod samozřejmě podpoří, ale bylo by vhodné tyto údaje 
vzhledem k navýšení příspěvku uvést. Další dotazy ani připomínky nebyly. Hlasováno - 21 
pro, 0 proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová 
stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou 
součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/4 USNESENÍ č. ZM 9-1104/23 

ZM schvaluje RO - navýšení členského příspěvku pro Městský klub v Novém Městě nad Metují (§ 
3392) ve výši 100 tis. Kč. Příspěvek je účelově vázán na pokrytí ztráty akce Smetanovské sny. 
Navýšení bude pokryto přesunem z § 3319 - záležitosti kultury. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 
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Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/5 Zápis z jednání Finančního výboru ze dne 06.12.2023 

Identifikace: 

Informace o jednání FV ZM ze dne 06.12.2023 - viz zápis v příloze tohoto bodu. Jednání FV 
dne 06.12.2023 mělo na programu Návrh rozpočtu na rok 2024 a Střednědobý výhled 
rozpočtu na roky 2025 - 2026 (SVR). Někteří členové FV se rovněž zúčastnili pracovního 
semináře ZM k rozpočtu dne 22.11.2023. Na jednání FV byl projednán upravený návrh 
rozpočtu na rok 2024 a SVR na roky 2025 - 2026, tak jak byl odsouhlasen na jednání RM 27 
dne 27.11.2023 a zveřejněn na Úřední desce.  
K návrhu rozpočtu nebylo přijato usnesení. SVR doporučuje FV schválit. 

Odůvodnění: 

Zápisy z FV jsou předkládány do RM, která je postupuje do nejbližšího zasedání ZM. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:48 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - Ing. Dostál - upozornil, co 
ho v zápise zaujalo, že by se RM měla zabývati i náklady a sledovat případnou návratnost 
projektů. Považuje to za důležité, chtěl by se za to přimluvit i s širší politickou debatou. PhDr. 
Kulhavá - je to snad poprvé, co FV k návrhu rozpočtu nedoložil nebo nepřijal vůbec žádné 
usnesení - vždycky tam bylo, že nesouhlasí s tím a s tím apod., teď to tam vůbec není, chtěla 
by se zeptat předsedkyně, jak to je, z jakého důvodu nepřijali žádné usnesení. Paní Věra 
Zimlová - FV je 9členný, ale ani na 2 pokusy se nám nepodařilo sejít ve větším počtu. Shoda 
panovala v tom, že nechceme doporučit ani nedoporučit, proto to zůstalo bez usnesení. 
Ing. Slavík - jako člen FV - celá situace vznikla z letošního rozpočtového semináře - byl jiný, 
zvláštní v tom, že se žádný návrh nezapisoval, oproti minulým rokům, pro něho osobně byl 
rozpočtový seminář rozplizlá záležitost, nebýt PhDr. Kulhavé, která řekla - pojďme to zapsat. 
MST - dovolí si, ač nechce, že seminář byl jiný než ostatní - neviděl by to tak, ale je to 
subjektivní pohled na věc - v minulém volebním období jsme konkrétní návrhy sepsali včetně 
paragrafů a na semináři byly smeteny ze stolu. Za nestandardní považuje, že by se něco 
sepisovalo na "kousek papíru". Ing. Dostál - na toto téma dnes ještě určitě zazní debata. 
Uvedl, co ho mrzí a popuzuje. Pokud by byla chuť a vůle, tak na tomto semináři mohly být 
připraveny paragrafy - vychází to vždy z toho, kdo návrh předkládá, co od toho očekává a jaká 
je vůle na druhé straně návrh přijmout. ST - seminář nebyl veřejný, bylo by ideální, kdyby nás 
na semináři bylo 21. Na konci nás tam bylo 11-12, nemyslí si, že by cvičné hlasování mělo 
smysl, tím by to docela rád uzavřel. Požádal vedoucího OF o přečtení usnesení - poté 
hlasováno - 21 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 
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K bodu 2/5 USNESENÍ č. ZM 9-1105/23 

ZM bere na vědomí zápis z Finančního výboru Zastupitelstva města Nové Město nad Metují ze dne 
06.12.2023 ve znění přílohy k tomuto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/6 Žádost o investiční dotace SK Nové Město nad Metují 

Identifikace: 

Sportovní klub Nové Město nad Metují z. s. (dále jen SK) žádá ZM o poskytnutí investiční 
dotace ve výši 1.216.000 Kč jako spoluúčast na financování investiční akce "Technické 
zhodnocení multifunkčního sportoviště - retoping dráhy a atletických sektorů". Na akci SK 
obdržel investiční dotaci od Národní sportovní agentury, program č. 162 55 - Standardizovaná 
sportovní infrastruktura ve výši 5.031.176 Kč, z této dotace lze financovat 70 % uznatelných 
nákladů akce. Celkové náklady na akci jsou 7.187.395 Kč. SK získal na tuto akci finance z 
KHK ve výši 940.000 Kč, tato dotace byla podmíněna spoluúčastí města. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OŠKS (I. Habrová): Vzhledem k významu letního stadionu pro sportovce, školy i 
širokou veřejnost doporučujeme souhlasit s poskytnutím investiční dotace. 
Vyjádření OF (J. Kunte): V návrhu rozpočtu na rok 2024 je zahrnuta částka 1 216 tis. Kč na 
poskytnutí dotace (§ 3419).  
RM 27 doporučila schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:57 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - Ing. Dostál - souhlasí a 
podporuje tento příspěvek, chválí SK, že příspěvek získalo z NPA, to by se mělo i podpořit ze 
strany města, dobře se nám to povedlo i u zimního stadionu. 
MST - p. Šnajdr byl na RM obhajovat svůj záměr - MST uvedl, proč se také přimlouvá za 
podporu - aby soutěž mohla být provozována, musí mít dráha top parametry, je to 6. největší 
soutěž v ČR. Po přečtení navrženého znění usnesení bylo hlasováno - 21 pro, 0 proti, 0 zdržel 
se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému 
záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je 
společně se zápisem dostupný i na webu města. 
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K bodu 2/6 USNESENÍ č. ZM 9-1106/23 

ZM schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu města na rok 2024 Sportovnímu klubu Nové Město nad 
Metují z. s. ve výši 1.216 tis. Kč jako spoluúčast na financování investiční akce "Technické 
zhodnocení multifunkčního sportoviště - retoping dráhy a atletických sektorů" a pověřuje ST 
podpisem smlouvy se žadatelem zpracované dle platné vzorové smlouvy o poskytnutí dotace. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/7 Členské příspěvky, dary a rezervy 2024 

Identifikace: 

Členské příspěvky, dar a rezervy - informace o položkách zahrnutých do návrhu rozpočtu na 
rok 2024 viz příloha tohoto bodu. 

Odůvodnění: 

Do návrhu rozpočtu 2024 byly zahrnuty pouze členské příspěvky města a finanční dar 
Sportovnímu klubu Nové Město nad Metují. Ostatní předpokládané příspěvky jsou zahrnuty v 
případě větších částek jako rezerva do příslušných paragrafů rozpočtu a v případě programu 
prevence rizikového chování a souhrnné položky na pokrytí ostatních různých žádostí o 
finanční podporu pak v § 6409. Rozdělení těchto rezervních položek podléhá schválení RM 
nebo ZM. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:03 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí 
OF přečetl obě usnesení, která jsou na vědomí - hlasováno - 21 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému 
záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je 
společně se zápisem dostupný i na webu města. 
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K bodu 2/7 USNESENÍ č. ZM 9-1107/23 

ZM bere na vědomí zařazení a úhradu členských příspěvků a daru ve znění přílohy do rozpočtu 
města: Euroregion Glacensis, Rychnov nad Kněžnou 76 tis. Kč, Nová Města v Evropě 8 tis. Kč, 
Sdružení historických sídel 13 tis. Kč, Městský klub Nové Město nad Metují 4 800 tis. Kč, Sportovní 
klub Nové Město nad Metují 50 tis. Kč (dar), Svaz měst a obcí ČR 36 tis. Kč, DSO Region 
Novoměstsko 187,56 tis. Kč a MAS Pohoda Venkova, Val 41 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

K bodu 2/7 USNESENÍ č. ZM 9-1108/23 

ZM bere na vědomí souhrnné částky na zvláštní dary a dotace na vyjmenované účely: Městský klub 
v Novém Město nad Metují - festival komedie 1 100 tis. Kč, Centrum Najáda s. r. o., Nové Město nad 
Metují 1 500 tis. Kč, sportovní oddíly - příspěvky na provoz, opravy, údržbu, ocenění sportovců a 
kolektivů a využití sportovišť ve výši 7 250 tis. Kč, NONA 92, o. p. s., Nové Město nad Metují - 
provoz stacionáře 450 tis. Kč, program prevence rizikového chování ve výši 150 tis. Kč, souhrnnou 
částku na dary a dotace města 900 tis. Kč a dary a dotace města - dobrovolnickou činnost s mládeží 
(mimo sportovních oddílů) 150 tis. Kč. O poskytování finanční podpory na jednotlivé konkrétní 
projekty bude v rámci svých kompetencí daných zákonem o obcích a v duchu platných zásad 
rozhodovat RM. O přidělených podporách bude následně informovat ZM. Podpory vyšší, než jsou 
v kompetenci RM, schvaluje ZM. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/8 Rozpočet města Nové Město nad Metují na rok 2024 

Identifikace: 

ZM je předložen ke schválení návrh rozpočtu na rok 2024. Dne 22.11.2023 se konal seminář 
zastupitelů k rozpočtu města na rok 2024 za účasti několika členů Finančního výboru ZM. V 
návrhu rozpočtu jsou provedeny změny, o kterých bylo na semináři jednáno a drobné textové 
úpravy. Na jednání RM 27 dne 27.11.2023 byly po diskusi doplněny akce - rekonstrukce 
komunikace a VO v ul. Čelakovského - realizace (I. část), chodník od hřbitova k zastávce ve 
Spech - realizace a akce realizace parku u MSSS Oáza - údržba, sníženy byly položky LAM - 
PD a zahájení realizace a rezerva na investiční a neinvestiční výdaje. 
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Odůvodnění: 

Rozpočet je předložen tak, jak byl projednán RM a po dobu 15 dnů vyvěšen na Úřední desce 
města Nové Město nad Metují - viz příloha tohoto bodu. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:06 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu. Úvodního slova se ujal 
MST - je velmi dobře, že je na ZM přítomno 21 zastupitelů, rozpočet na rok 2024 je rekordní, 
čísla rostou díky inflaci, která nás provází již 2. rokem. Výdaje, tj. důležitější část, máme 
prostor to nějakým způsobem řídit. Rozdíl je téměř 80 mil. Kč, cca o 21 % více. Je za tím 
hodně práce. Je tady s námi řada lidí, kteří na tom strávili opravdu dny, poděkoval Ing. 
Pozděnovi, p. Tichému, p. Kratěnovi, Ing. Vodžákovi a Bc. Habrové. Dnes hodně 
projektujeme. Věříme, že v příští roce bude větší část realizace projektů. Vyslyšeli jsme 
některé požadavky OV aj., investujeme velké prostředky do energetických opatření, tyto věci 
jsou také dotačně podporovány, stejně tak jako parky, revitalizace parků, navyšujeme dotace 
na sport, mnoho let se tato částka neměnila, podporujeme děti - plavání, čeká na investice - 
rekonstrukce U Zázvorky, se kterou bude spojená uzavírka Husova náměstí, dále semafory 
"U Papežů", navýšení u IT, pozemky od Tesca - parkování. Rozpočet je schodkový 100 mil. 
Kč. Očekáváme velké dotační prostředky, které budou zaúčtovány až v době, kdy budou 
poskytnuty. Výsledek bude podstatně lepší, tzn., že nevyčerpáme vše z přebytků z minulých 
let. Příspěvky pana Brože (energetické prostředky na městských budovách), Ing. Z. Slavíka 
(Kujalka), Ing. Dostála (revitalizace sídliště Luštinec a koncepce veřejné zeleně, 
passport). MST - navrhuje navýšení prostředků na odměny částku 1 mil. Kč. Je navrženo 
několik dalších změn - když se to sečte, rezerva bude 2,9 mil. Kč. S těmito úpravami by chtěl 
požádat o schválení. Rozpočet je odpovědný, řada položek byla důkladně analyzována, 
usilovně řešíme mandatorní výdaje. Je to dobrý rozpočet pro rozvoj města. 
Ing. Tymel - hodně slyší, že se v minulých volebních obdobích neprojektovalo - co se 
konkrétně neprojektovalo, rád by se to dozvěděl. Na semináři Ing. Pozděna uvedl, že je 
projektů tolik, že se nestíhají realizovat. MST - Jiráskovy sady, hotel Metuj (dnes nemáme 
jasno, neprojektuje se nic), více by nám řekl Ing. Pozděna. 
Mgr. Balcarová - také nerozumí tomu, že by se doposud neprojektovalo, máme přístup k 
mnoha projektům, je jich celá řada (zateplení), její dotaz, co se děje s kinem, tolik práce bylo 
odvedeno a je ticho - Metuj - pro hotel Metuj budeme mít 3. studii proveditelnosti. Také je 
ráda, že nás je tu 21 zastupitelů, ale velmi ji mrzí - že bylo řečeno, že diskuse o velkých 
investičních akcích bude vedena s občany, ale vy ji nevedete ani s námi, zastupiteli - nikdo nic 
neví. Lidé by se měli vyjádřit, vědět, že jestli bude koupaliště, nebude kino. Jak bylo řečeno, 
že je to zodpovědné, tak ona k tomu má velké připomínky. MST - reagoval - obecně my 
připravujeme setkání s občany a chceme jim říci, co se děje - nedá se vést debatu nad 
prázdným papírem - my, řekněme koalice, chceme LAM - je to další park - usilovně pracujeme 
na tom, abychom na LAM peníze získali. Slíbili jsme občanům, že LAM bude, řada nás zvolila 
právě proto. Metuj - změnila se garnitura a my se na to chceme podívat.  
Pohled má různou optiku a není to vůbec jednoduché.  
ST - chtěli jsme zateplit 2 domy v 1 roce, ale úspora se rozpočítá mezi cca 20 rodin (bytů) 
ušetří lidé, ale když bude zateplená škola, tak efekt je větší a zvítězil. Komunikace s veřejností 
- brzy budeme mít stavební povolení na připravené 3 parky. Byli jsme překvapeni, jak moc to 
dnes cenově vychází. Součástí toho bylo představení veřejnosti, vždy tam přišlo min. 30 lidí, 
bylo to velice přínosné, lidé se zajímali. První bylo přímo v Jiráskových sadech, druhé 
v Pyramidě (park v kasárnách), třetí - urnový háj - zde byla největší účast - vše se občanům 
vysvětlilo a setkání bylo velice přínosné.  
Ing. Brož - graf průměrných teplot - v NM jsou teploty průměrné - LAM bude místo, kde by se 
lidé měli ochladit. Snažíme se získat dotaci, ale nedostanete ji, pokud všude neotevíráte kliky 
apod., pořád nespíme a snažíme se peníze sehnat - vše je uvedeno v energetické koncepci. 
Samozřejmě ty domy budou, my je dáváme pouze do pořádku, musíme si je udržovat, ale 
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energetická koncepce nám ukázala, kde máme začínat, bude úplně jiný scénář (MŠ, ZŠ apod. 
kde město utrácí obrovské peníze z rozpočtu města). 
Mgr. Balcarová - reagovala na to, že se občanům má předložit až to, když je k tomu podklad - 
přečetl text z volebního programu ODS - investiční akce - chce jen říci to, že občané by měli 
vědět, jestli to chtějí i za cenu, že to je bez dotace, je to veřejná diskuse nad investicí, když to 
odhlasujeme, tak se rozjede vlak, který už jen tak nepůjde zastavit. Zateplení - jedná se o 
občany bydlící v městských bytech, stejnou logikou bychom neměli opravovat chodníky, něco 
se zateplí dřív a další příští rok, ale s logikou toho, že se nezateplí, aby si neměl, kdo co 
závidět, co to je za logiku? 
Pan Bastl - rád by upřesnil informace o dotacích konkrétně pro LAM - Evropská komise se 
rozhodla nějakým způsobem podporovat tyto investice - v jednotlivých krajích se bude 
vyhlašovat dotace, aktivity jsou tam jednoduché + konkretizoval, myslí si, že z tohoto 
operačního programu bude velká šance na to, abychom finanční příspěvky na LAM získali. 
Ing. arch. Lichý - tady je vidět, že se dotace mění každou chvílí, když se sepisovala petice, 
nevědělo se, že by se dotace získala, hledejme možnosti a pojďme tomu naproti. 
Ing. Brož - reagoval na Mgr. Balcarovou - jaká černá díra? Opravdu se snaží, abychom 
ušetřili, dnes a denně jedná s projektanty, navrhuje řešení, aby projekty měly minimální 
spotřebu, areál LAM nebude ztrátový, můžeme vám ukázat propočty, řešíme všechno možné 
tímto způsobem 
Dále reagoval na Ing. Čopíka - neví, jestli si zde dělá image - prosazujete PNT, ale většina 
občanů ví, že ti, co nejsou na PNT napojeni, tak má o 50 % menší výdaje  
Mgr. Biegl - připojuje se k Ing. Brožovi, PNT není ve ztrátě, protože to uhradí občané města.  
PhDr. Kulhavá - na druhou stranu nechcete zateplovat byty. Soustředila by se na rozpočet - 
uvedla, proč ho podpořit nemůže - je toho tam hodně, ale právě to, ji na tom hrozně zaráží - v 
covidové době nemohlo město tolik utrácet, proto hodně zbylo, ale v rozpočtovém výhledu se 
nám ukáže, že nám zbyde pouze cca 11 mil. Kč na investiční akce. Nejsme schopni cokoliv 
dokončit bez úvěru. To ji zaráží a obrovská částka 100 mil. Kč je hodně, aby pro to zvedla 
ruku. Předložila usnesení o pravidelné předkládání vývoje investic do ZM. 
Ing. Brož - v rozpočtu je 100 mil. Kč, ale pokud na ty akce nebudou dotace, tak se dělat 
nebudou.  
PhDr. Kulhavá - proto dala doprovodné usnesení, abychom viděli, jaký je vývoj jednotlivých 
položek. 
Ing. Neumann - reagoval na Ing. Brože - nelze jednoduše říci, že je PNT drahé a že se jinde 
topí za polovinu, dále uvedl, že podpoří stanovisko PhDr. Kulhavé - necelých 40 položek měl 
loňský rozpočet, teď jich tam je 80, pracovníci ORM nejsou schopni to vše zpracovat. 
Paní Horáková - v rozpočtu města nevidí takovou podporu v bydlení, jakou by si 
představovala, zmínila např. byty pro úředníky, aby se namotivovala pracovní místa. 
Zdůvodnila, proč nesouhlasí s LAM(em) - i když Ing. Brož říkal, že to bude na nule - obává se 
toho. Potěšilo ji, že v programu ODS je také podpora bydlení kasáren - ale je tam také 
14denní svoz zdarma (v části krátkodobé), proč to není na programu nebo to bude až příští 
rok? 
MST - reagoval na paní Horákovou. 
Ing. Zilvar - aby na to vše bylo, tak je třeba podporovat rozvoj města, a to je hlavně výstavbou 
bydlení. Doufá, že příští rok to bude hlavním předmětem diskuse. 
Ing. Brož - na paní Horákovou - nechápe, že město dělá málo pro bytovou výstavbu + 
vyjmenoval, co vše pro to město dělá. 
Ing. Zilvar - v letošním roce jsme měli investiční dotaci na řešení jižního obchvatu. V 
sousedním Opočně mají obchvat vyřešen, byli připraveni, štěstí přeje připraveným, my jsme 
už ztratili 4 roky na přípravě, má otázky na vedení města, jak jsme na tom s přípravou 
obchvatu? Máme prostředky na přípravu obchvatu v rozpočtu města? ST - je to trochu u ledu, 
položku na to nemáme, ale položku na to má KHK, KHK na to dostal milion Kč, v jaké fázi to 
je, musíme ověřit v příštím roce, zjistí a dá vědět během ledna 2024. Víme, že ze strany KHK 
to běží, ale čekáme, až proběhne standardizace, čekáme, co přijde z KHK, děkuje za podnět. 
Mgr. Balcarová - problém rozpočtu je, že je tak nafouknutý - není to v možnostech úředníků, 



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 24 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 9 ze dne 14.12.2023   

 
V  

 

ani agentury, není potřeba mít všechny projektu v šuplíku, není pravda, že neztrácí v šuplíku 
hodnotu, ty věci po 5 letech můžete třeba vyhodit nebo začít z velké části znovu, jak říkala 
paní Kulhavá, je toho tam opravdu mnoho a není to realistické, když si spočítáte, kolik máme 
rozplánováno, je to více než 1 miliarda Kč - nepovažuje to za zodpovědný rozpočet. ST - co 
se týká "expirace" projektů, zčásti máte pravdu, ale případný upgrade PD získáte od 
projektantů daleko snáz, než když ho poptáte celý nový. Sám je projektant a vysvětluje věc 
expirace. Projekt 10 let starý bude mít větší upgrade než 3letý projekt. 
Mgr. Balcarová - kde chcete vzít vysoké stovky milionů Kč. ST - všechno nemůže být hned, 
rozdělíme to min. do 3 rozpočtů, tak je to myšleno s velkými projekty, které ani fyzicky 
nepostavíte za rok. Ing. Dostál - děkujeme předřečníkům, debata je věcná, osobně váhá, zda 
rozpočet podpoří, mírně ho to naplňuje skepsí, vloni jsme tu byli v podobné roli, jestli tam 
budou nebo nebudou naše akce, už máme rok po volbách,  
už víme, kdo s kým se chce bavit - vidí velkou debatu a mrzí ho, že se neodehrála třeba v 
září. Kde nemá důvěru apod., témat padlo dnes mnoho, většina je dlouhodobá a je potřeba je 
řešit koncepčně, doposavad mu chyběla společná debata aj.  
ST - do diskuse se již nikdo nepřihlásil. Vedoucí OF - vč. návrhu Ing. Čopíka je zde 8 návrhů 
na úpravu návrhu rozpočtu, o kterých se může hlasovat zvlášť. Proběhlo dílčí hlasování o 
navržených změnách - viz příloha. Bylo schváleno - rekonstrukce komunikace ul. Pod 
Strážnicí, projekty energeticky úsporných opatření a FVE na městských budovách, navýšení 
platů vč. pojištění (§ 6171), příspěvek na plavání pro ZŠ města, místní správa (ostatní 
náklady), revitalizace sídliště Luštinec - studie, koncepce veřejné zeleně - komplexní 
podklady. Návrh na zařazení dokumentace bytových domů v areálu Kasáren schválen nebyl. 
Změny budou zahrnuty do upravené přílohy rozpočtu, o které bude hlasováno. 
Po přečtení navrženého znění usnesení - hlasováno - 12 pro, 4 proti, 5 zdržel se. Podrobnosti 
viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z 
jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se 
zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/8 USNESENÍ č. ZM 9-1109/23 

Protinávrh A, předkladatel: Vrátný Aleš, Ing. 

ZM schvaluje návrh rozpočtu na rok 2024 ve znění upravené přílohy k tomuto bodu. Součástí 
schváleného rozpočtu jsou tyto jmenovité projekty a akce: dopravní značení 120 tis. Kč, stavební 
úpravy komunikace ul. Pod Výrovem - DPS 400 tis. Kč, rekonstrukce komunikace a VO v ul. 
Čelakovského - PD 20 tis. Kč, rekonstrukce komunikace a VO v ul. Čelakovského - realizace 4 500 
tis. Kč, světelné signalizační zařízení Křižovatka U Papežů 2 500 tis. Kč, nové dopravní napojení ul. 
Hildenská 4 000 tis. Kč, řešení havarijního stavu kamenného mostu ve Vrchovinách 1 200 tis. Kč, 
cykloregion V. Moravce - stezka pro pěší a cyklisty lesem Obora - DUR + DSP 50 tis. Kč, 
cykloregion V. Moravce - stezka pro pěší a cyklisty lesem Obora - realizace 5 000 tis. Kč, chodník do 
Klopotova - PD 100 tis. Kč, lávka pod zámkem - PD 600 tis. Kč, lávka pod zámkem - realizace 3 500 
tis. Kč, stavební úpravy chodníků v ul. Nádražní 110 tis. Kč, chodník v ul. U Zázvorky - realizace 9 
000 tis. Kč, chodník propojující ul. TGM s parkem Březinky 580 tis. Kč, cyklostezka Vrchoviny - 
Jesinky - Šonov - PD 30 tis. Kč, cyklostezka Vrchoviny - Jesinky - Šonov část C 1 000 tis. Kč, 
okružní křižovatka Vrchoviny - spoluúčast města 200 tis. Kč, revitalizace parkoviště Farská zahrada 
- PD 850 tis. Kč, chodník od hřbitova k zastávce ve Spech - PD 70 tis. Kč, chodník od hřbitova k 
zastávce ve Spech - realizace 500 tis. Kč, lávka u Daškova Splavu 2 500 tis. Kč, parkovací stání ul. 
Rašínova 1 500 tis. Kč, parkovací stání ve vnitrobloku ul. Klosova a Sokolská 50 tis. Kč, parkování v 
okolí Sokolovny - PD 300 tis. Kč, radarové stanoviště ve Vrchovinách 400 tis. Kč, úsekové měření 
Na Táboře - příprava 200 tis. Kč, ZŠ Malecí - stavební úpravy podlahy a osvětlení v tělocvičně 2 300 
tis. Kč, ZŠ Krčín - rekonstrukce objektu ul. 1. máje - PD 1 800 tis. Kč, fotovoltaická elektrárna ZŠ 
Krčín 2 700 tis. Kč, vybudování prostor pro 2 dětské skupiny čp. 22 Stará škola v Krčíně - PD 450 
tis. Kč, vybudování prostor pro 2 dětské skupiny čp. 22 Stará škola v Krčíně - realizace 1 000 tis. Kč, 
kulturní centrum kino 70 částka 3 000 tis. Kč, program Regenerace - příspěvky na obnovu památek 
100 tis. Kč, ZUŠ 1209 - sanační opatření - realizace 1 600 tis. Kč, příprava projekčních podkladů pro 
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žádosti na rok 2024 částka 400 tis. Kč, oprava místních památek 620 tis. Kč, program obnovy 
objektů architektonické hodnoty 300 tis. Kč, Letní areál Metuje - vybudování terénního valu 1 000 tis. 
Kč, Letní areál Metuje - PD a zahájení realizace 12 980 tis. Kč, rekonstrukce skateparku 2 500 tis. 
Kč, zateplení fasády BD čp. 352 - 465 v ul. Zborovská a Nádražní - PD 400 tis. Kč, bytový dům 
Metuj - studie proveditelnosti 150 tis. Kč, kanalizační přípojka k čp. 78 částka 500 tis. Kč, revitalizace 
bytových domů v ul. Dukelská a ČSA - PD 700 tis. Kč, Dům zdraví - studie revitalizace s možností 
rozšíření bazénu 2 500 tis. Kč, VO ul. Zborovská - PD 10 tis. Kč, VO ul. Leštinská - PD 10 tis. Kč, 
VO ul. Gen. Klapálka - PD 10 tis. Kč, rekonstrukce VO I. etapa 4 900 tis. Kč, VO v ul. Na Kopci - PD 
120 tis. Kč, nasvětlení přechodů u kruhové křižovatky TGM 300 tis. Kč, rekonstrukce veřejného 
osvětlení - II. etapa 5 500 tis. Kč, rekonstrukce veřejného osvětlení - III. etapa 150 tis. Kč, VO ul. 
Železova louka 2 000 tis. Kč, urnový háj vedle SMOS v ul. Čs. legií - PD 450 tis. Kč, urnový háj 
vedle SMOS v ul. Čs. legií - DPS a realizace 800 tis. Kč, technická infrastruktura 150 tis. Kč, optické 
sítě - propojení křižovatky "U Papežů" - Rychta 400 tis. Kč, digitálně-technická mapa - zaměření 
1 400 tis. Kč, objemová studie lokality Rychta 150 tis. Kč, městský mobiliář 600 tis. Kč, značení ulic 
40 tis. Kč, orientační značení 50 tis. Kč, technická pomoc 100 tis. Kč, areál bývalých kasáren 2 700 
tis. Kč, areál bývalých kasáren - zahájení realizace 800 tis. Kč, manuál reklamy 200 tis. Kč, 
elektronická úřední deska Rychta 250 tis. Kč, kontejnerové stání v ul. Družební 1 000 tis. Kč, 
kontejnerové stání v ul. Havlíčkova - PD 300 tis. Kč, stará ekologická zátěž Elton 100 tis. Kč, sanace 
lokality Elton II. etapa 14 000 tis. Kč, čištění skal a studny 400 tis. Kč, Jiráskovy sady - PD 570 tis. 
Kč, Jiráskovy sady - revitalizace - realizace 17 000 tis. Kč, stromořadí podél příjezdové cesty k letišti 
40 tis. Kč, lesopark pod Klosovou vyhlídkou 800 tis. Kč, realizace parku u MSSS Oáza - údržba 200 
tis. Kč, fotovoltaická elektrárna MSSS Oáza 2 500 tis. Kč, komplexní řešení energetických úspor 
objektu čp. 850 - PD 700 tis. Kč, dopravní automobil JSDH 1 250 tis. Kč, rekonstrukce komunikace 
Pod Strážnicí 500 tis. Kč, projekty energeticky úsporných opatření a FVE na městských budovách 
1 500 tis. Kč, revitalizace sídliště Luštinec – studie 250 tis. Kč, koncepce veřejné zeleně - komplexní 
podklady 250 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 12, Proti: 4, Zdržel se: 5, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. proti Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. zdržel se 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  proti 

Hvězda Tomáš  zdržel se Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. zdržela se 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek proti Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  zdržel se Tymel Jiří, Ing. proti 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
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K bodu 2/8 USNESENÍ č. ZM 9-1110/23 

ZM ukládá ST předložit ZM na zasedání ZM v dubnu 2024, v červnu 2024, v září 2024 a v listopadu 
2024 plnění rozpočtu města u všech investičních akcí. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 25.4.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. zdržela se Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/9 Střednědobý výhled rozpočtu 2025 - 2026 

Identifikace: 

V souladu se zákonem č. 23/2017 Sb., o pravidlech rozpočtové odpovědnosti a novelizací 
zákona č. 250/2000 Sb., má od roku 2019 město povinnost sestavit, zveřejnit a schválit 
střednědobý výhled rozpočtu (dále jen „SVR“). SVR se sestavuje zpravidla na 2-5 let 
následujících po roce, na který se sestavuje roční rozpočet. SVR byl zveřejněn na Úřední 
desce města Nové Město nad Metují v podobném režimu jako návrh rozpočtu na rok 2024. 

Odůvodnění: 

Vzhledem k tomu, že SVR je pouze pomocný materiál při tvorbě rozpočtu a s přihlédnutím k 
řadě neznámých faktorů pro přesné stanovení ukazatelů (legislativa, hospodářský vývoj, 
priority zastupitelstva…) je materiál v souladu s obvyklou praxí zpracován v základním 
rozpočtovém členění dle souhrnných tříd rozpočtu a pouze na 2 roky. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

Vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí OF přečetl 
usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s 
názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího 
řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu 
města. 
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K bodu 2/9 USNESENÍ č. ZM 9-1111/23 

ZM schvaluje střednědobý výhled rozpočtu města na roky 2025 - 2026, a to ve znění přílohy tohoto 
bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. nepřítomna Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. zdržel se 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/10 Oprávnění k provádění rozpočtových opatření pro RM na rok 2024 

Identifikace: 

ZM svým usnesením č. ZM 3-940/22 zmocnilo RM k provádění opodstatněných rozpočtových 
opatření v rámci rozpočtu na rok 2023 s podmínkou, že se bude jednat pouze o přesuny mezi 
položkami schváleného rozpočtu a rozpočet nebude těmito změnami navyšován ani snižován. 
Provedené změny budou předloženy vždy na nejbližším zasedání ZM. 

Odůvodnění: 

Nyní je navrženo dát zmocnění RM na rok 2024. Rozpočet dále bude navyšován o přijaté 
transfery (dotace) poskytnuté městu a převod daně z příjmů právnických osob za město, jak je 
uvedeno v návrhu rozpočtu města. Nově je navrženo udělit RM oprávnění navyšovat rozpočet 
v příjmech i výdajích o vratky transferů (dotací), které příspěvkové organizace prostřednictvím 
města vrací poskytovatelům těchto transferů. Rozšíření zmocnění na vratky dotací vychází ze 
zkušenosti z letošního roku, kdy tato úprava rozpočtu musela být předložena k formálnímu 
schválení v ZM. 
Dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) může RM provádět rozpočtová opatření 
v rozsahu stanoveném zastupitelstvem obce. Tento způsob provádění rozpočtových opatření 
se v minulosti osvědčil, neboť RM mohla operativně nakládat s financemi v rámci schváleného 
rozpočtu, bez potřeby častého svolávání mimořádných zasedání ZM. Zároveň pravidelné 
předkládání provedených změn v RM na každém zasedání ZM vytvářelo dostatečnou kontrolu 
úkonů, které RM v rámci svého zmocnění mezi zasedáními ZM provedla. 
ZM svým usnesením č. ZM 7-1069/23 pověřilo ST, aby ve spolupráci s OF a zástupci 
politických uskupení definoval výši (dostatečnou i přijatelnou) limitu pro provádění RO v 
kompetenci RM. 
Zmocnění RM bylo poprvé schváleno na ZM 6 dne 10.07.2003 ve znění: „ZM zmocňuje RM k 
provádění opodstatněných rozpočtových změn s podmínkou, že se bude jednat pouze o 
přesuny mezi položkami schváleného rozpočtu a nebude narušena vyrovnanost rozpočtu. 
Tyto změny jsou vymezeny maximální souhrnnou částkou 200 000,- Kč. O provedených 
změnách bude starosta informovat vždy na nejbližším zasedání ZM.“ 
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Vzhledem k tomu, že se toto zmocnění ukázalo jako nedostatečné, následující ZM 7 dne 
28.08.2003 schválilo usnesení nové: „ZM zmocňuje RM k provádění opodstatněných 
rozpočtových změn s podmínkou, že se bude jednat pouze o přesuny mezi položkami 
schváleného rozpočtu a rozpočet nebude těmito změnami navyšován ani snižován. O 
provedených změnách bude starosta informovat vždy na nejbližším zasedání ZM. Tímto 
usnesením se ruší doposud platné usnesení č. ZM 6 - 89/03.“ 
Od roku 2003 jsou schvalována zmocnění bez omezení částky. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

Vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu. Ke schvalování RO byla vedena rozsáhlá 
diskuse. PhDr. Kulhavá navrhla doplnění usnesení bez omezení o formulaci "... a ani nebudou 
zařazovány nové položky mimo schválený rozpočet". Ing. Dostál - navrhl, aby rozpočet nebyl 
navyšován / snižován, aby zůstal vyrovnaný v rámci Skupin rozpočtu. OF - přečetl 2. 
protinávrh Ing. Dostála - 10 pro, 10 proti, 1 zdržel se - nebyl schválen. OF - přečetl 1. 
protinávrh PhDr. Kulhavé - 16 pro, 1 proti, 4 zdržel se - byl schválen. Podrobnosti viz zvukový 
záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, 
který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem 
dostupný i na webu města. 

K bodu 2/10 

Protinávrh B, předkladatel: Dostál Pavel, Ing. et Ing. 

ZM zmocňuje RM k provádění opodstatněných rozpočtových opatření v rámci rozpočtu na rok 2024 
s podmínkou, že se bude jednat pouze o přesuny mezi položkami schváleného rozpočtu do 
maximální částky  1 000 tis. Kč za každé RO, nebude narušena vyrovnanost skupin rozpočtu, 
nebudou zařazovány nové položky a rozpočet nebude těmito změnami navyšován ani snižován a 
dále schvaluje zmocnění RM k navýšení rozpočtu v příjmech i výdajích o vratky transferů (dotací), 
které příspěvkové organizace prostřednictvím města vrací poskytovatelům těchto transferů. 
Provedené změny budou předloženy vždy na nejbližším zasedání ZM. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 10, Proti: 10, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - nebylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. proti 

Berkovcová Jana, Mgr. zdržela se Biegl Pavel, Mgr. proti 

Brož Vladimír, Ing. proti Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav proti 

Kašpar Pavel, Ing. proti Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. proti Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. proti 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. proti Zilvar Václav, Ing. proti 

Zimlová Věra proti   
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K bodu 2/10 USNESENÍ č. ZM 9-1112/23 

Protinávrh A, předkladatel: Kulhavá Zdeňka, PhDr. 

ZM zmocňuje RM k provádění opodstatněných rozpočtových opatření v rámci rozpočtu na rok 2024 
s podmínkou, že se bude jednat pouze o přesuny mezi položkami schváleného rozpočtu a rozpočet 
nebude těmito změnami navyšován ani snižován a ani nebudou zařazovány nové položky mimo 
schválený rozpočet. Dále schvaluje zmocnění RM k navýšení rozpočtu v příjmech i výdajích o vratky 
transferů (dotací), které příspěvkové organizace prostřednictvím města vrací poskytovatelům těchto 
transferů. Provedené změny budou předloženy vždy na nejbližším zasedání ZM. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 1, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. zdržel se 

Berkovcová Jana, Mgr. zdržela se Biegl Pavel, Mgr. zdržel se 

Brož Vladimír, Ing. proti Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. zdržel se 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/11 Žádost Stepík - čerpání dotace na rok 2024 

Identifikace: 

Stepík Nové Město nad Metují, z.s., žádá o poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 
2024 ve výši 100 tis. Kč. Důvodem je nedostatek finančních prostředků na pokrytí nákladů 
spojených se sportovní činností v 1. čtvrtletí 2024. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Z finančního pohledu není problém poskytnutí části dotace schválit - 
viz žádosti i v předchozích letech. RM 27 doporučila schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:05 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí 
OF přečetl usnesení - hlasováno - 20 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Jeden zastupitel (p. Bastl) nebyl 
přítomen při hlasování v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 
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K bodu 2/11 USNESENÍ č. ZM 9-1113/23 

ZM schvaluje poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 2024 sportovnímu klubu Stepík Nové 
Město nad Metují, z. s., ve výši 100 tis. Kč a pověřuje ST podpisem smlouvy se žadatelem 
zpracované dle platné vzorové smlouvy o poskytnutí dotace. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. nepřítomen 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/12 Žádost SK Nové Město nad Metují - čerpání dotace na rok 2024 

Identifikace: 

SK Nové Město nad Metují z.s. žádá o poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 2024 
ve výši 800 tis. Kč. Důvodem je nedostatek finančních prostředků na pokrytí nákladů 
spojených se sportovní činností v 1. čtvrtletí 2024. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Z finančního pohledu není problém poskytnutí části dotace schválit - 
viz žádosti i v předchozích letech. RM 27 doporučila schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:07 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí 
OF přečetl usnesení - hlasováno - 20 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Jeden zastupitel (p. Bastl) nebyl 
přítomen při hlasování v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/12 USNESENÍ č. ZM 9-1114/23 

ZM schvaluje poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 2024 Sportovnímu klubu Nové Město 
nad Metují z. s. ve výši 800 tis. Kč a pověřuje ST podpisem smlouvy se žadatelem zpracované dle 
platné vzorové smlouvy o poskytnutí dotace. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 
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 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. nepřítomen 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

2/13 Žádost Centrum Najáda s.r.o. - čerpání dotace na rok 2024 

Identifikace: 

Centrum Najáda s.r.o. žádá o poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 2024 ve výši 
500 tis. Kč. Důvodem je nedostatek finančních prostředků na pokrytí nákladů spojených s 
provozem Domu zdraví v 1. čtvrtletí 2024. 

Odůvodnění: 

Vyjádření OF (J. Kunte): Z finančního pohledu není problém poskytnutí části dotace schválit - 
viz žádosti i v předchozích letech. RM 27 doporučuje schválit. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:08 hodin - vedoucí OF přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí 
OF přečetl usnesení - hlasováno - 20 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Jeden zastupitel (p. Bastl) nebyl 
přítomen při hlasování v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 2/13 USNESENÍ č. ZM 9-1115/23 

ZM schvaluje poskytnutí části dotace z rozpočtu města na rok 2024 Centru Najáda s.r.o. ve výši 
500 tis. Kč a pověřuje ST podpisem smlouvy se žadatelem zpracované dle platné vzorové smlouvy 
o poskytnutí dotace. 

 Odpovídá: OŠKS, Provede: OŠKS, Termín: 7.3.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. nepřítomen 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 
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Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

3/ MAJETKOPRÁVNÍ ÚKONY 

Vysvětlení: Pozděna Libor, Ing. - vedoucí OMM 

 

4/ ROZVOJ 

Vysvětlení: Pozděna Libor, Ing. - vedoucí OMM 

 

4/1 Energetická koncepce města Nové Město nad Metují 

Identifikace: 

Projednání a schválení dokumentu Energetická koncepce města Nové Město nad Metují, 
kterou zpracovává společnost MOORE Advisory CZ s.r.o. 

Odůvodnění: 

Místní energetická koncepce by měla sloužit zejména pro rozhodování samosprávy při řešení 
nakládání s energií, včetně optimalizace spotřeby. Na zpracování místní energetické 
koncepce obdrželo město dotaci z Ministerstva průmyslu a obchodu v rámci programu 
EFEKT. Pro splnění dotačních podmínek z výzvy č. EFEKT 3/2023 na zpracování Energetické 
koncepce města Nové Město nad Metují je třeba, aby byl materiál projednán a schválen v ZM. 
Materiál byl projednán v Komisi energetické a následně se dne 06.12.2023 uskutečnil seminář 
zastupitelů k tomuto tématu. 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

Ve 19:09 hodin - vedoucí Odboru majetku města (dále jen "OMM"), pan Ing. Libor Pozděna, 
přednesl textaci prvního bodu v článku Rozvoj. Ing. Čopík - uvedl, že bude hlasovat "pro" - 
není to úplně myšlenka firmy MOORE, jedná se o zjednodušený pohled - pokud odpojené 
domy SVJ tvrdí, že topí levněji, než centrální zdroj tepla - nemají tam uvedeny všechny 
parametry. Zpracovávaly se koncepce. Neměla by to platit ta společnost, protože jí to úplně 
nepřísluší. Míchají se hrušky s jablky. Máme podíl v PNT, a tak bychom se měli k té 
společnosti chovat. ST - debata k tomu určitě bude probíhat dál. Máme plyn, ale zdroje můžou 
být zčásti, např. hybridní apod. V TS jsme např. schválili štěpkovačku. Je v tom opravdu 
spousta otazníků a budoucnosti. Můžeme se k tomu dopracovat, řešit alternativní zdroje. 
Pokud máme jen 1 zdroj, doba ukázala, že tam jsou rizika a ne malá. Ing. Brož - reagoval na 
Ing. Čopíka - měl byste dát na odborníka a vložit nějakou důvěru. Nesouhlasí s tím, aby to 
bylo v zápisu, že bychom se měli o PNT starat. Pokud si budeme chtít vlastní plyn vyrábět, 
počítejme s vysokou investicí. Osobně bude vždy bojovat za lidi. PNT je proti koncepci města 
a Vy proti ní bojujete. Vy dalším občanům budete nutit drahé teplo a snižovat cenu bytů. Na 
prvním místě musí být občan a ne společnost, která účtuje draho. Ing. Čopík - i PNT stojí za 
svými odběrateli, jistě žádná společnost a žádný akcionář, zastupitel atd. nebude proti tomu, 
aby se to zkoumalo. Vytápění v Dobrušce štěpkami atd., možnost topných olejů, není to tak, 
že PNT říká, že bude pořád taková. Je zbytečné to dále rozviřovat. Ing. Slavík - koncepce se 
mu z většiny líbí, velký kus práce, ohromná analytická část, poděkovat úředníkům, 
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neuvěřitelné množství informací, nejvíce práce na tom asi odvedla pí Konvalinová. ST - ano, 
pí Konvalinová v tandemu s Ing. Brožem. Žádné další dotazy nebyly. Hlasováno - 19 pro, 0 
proti, 0 zdržel se. Jeden zastupitel (p. Jarolímek) nehlasoval. Jeden zastupitel (pí Horáková) 
nebyl přítomen při hlasování v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s 
názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího 
řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu 
města. 

K bodu 4/1 USNESENÍ č. ZM 9-1116/23 

ZM schvaluje Energetickou koncepci města Nové Město nad Metují ve znění přílohy tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 1, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  nepřítomna 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav nehlasoval 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

4/2 STUDIE SYSTÉMU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ 

Identifikace: 

OMM ve spolupráci s OVRR předkládá k vzetí na vědomí dokument pod názvem STUDIE 
SYSTÉMU VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ, který zpracovatel: Ing. 
arch. Ivan Kaplan - AGORA STUDIO, Vinohradská 156, 130 00 Praha 3. Jedná se o 
aktualizaci dokumentu z roku 2014. Předmětem zpracování byla transformace stávající 
zaevidované území studie do koncepčního dokumentu řešícího systém stávajících a 
navrhovaných veřejných prostranství včetně systému veřejné zeleně s důrazem na vzájemnou 
provázanost a funkční vztahy mezi těmito jednotlivými veřejnými prostranstvími. Aktualizovaná 
studie respektovala navržená řešení jednotlivých lokalit jako je např. park Oáza, park 
Březinky, Urbanisticko-architektonickou studii lokality Kasárna, území Dubinky - František vč. 
okružní křižovatky ul. T. G. Masaryka a Dubinky. Celá studie je přílohou k tomuto bodu. Po ZM 
dojde ze strany OVRR k zaregistrování a vložení územní studie na web města Nové Město 
nad Metují. 

Odůvodnění: 

RM 27 doporučuje ZM aktualizovanou studii vzít na vědomí. 

Vysvětlení: Pozděna Libor, Ing. - vedoucí OMM 
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Z podrobnějšího projednání: 

V 19:21 hodin - vedoucí OMM přednesl textaci projednávaného bodu - bez rozpravy - vedoucí 
OMM přečetl usnesení - hlasováno - 18 pro, 0 proti, 2 zdržel se. Jeden zastupitel (pí 
Horáková) nebyl přítomen při hlasování v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam 
(příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle 
Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na 
webu města. 

K bodu 4/2 USNESENÍ č. ZM 9-1117/23 

ZM bere na vědomí aktualizovaný dokument pod názvem STUDIE SYSTÉMU VEŘEJNÝCH 
PROSTRANSTVÍ - KRAJSKÉ PŘEDMĚSTÍ, který zpracovatel: Ing. arch. Ivan Kaplan - AGORA 
STUDIO, Vinohradská 156, 130 00 Praha 3, ve znění přílohy tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 2, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 1 - bylo přijato 

  

Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. zdržel se 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  nepřítomna 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. zdržel se 

Zimlová Věra pro   
 

 

4/3 Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody - LAM 

Identifikace: 

ZM je předložena Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na pozemku města, 
která se týká pozemků ve vlastnictví LESY ČR, s.p., a zákonem stanoveného ochranného 
pásma lesa, dále pak pozemků ve vlastnictví města, na kterých má být vybudován terénní val 
v LAM a dále stavby, které mají vzniknout v rámci projektu biotopového přírodního koupaliště 
u Metuje. Dohoda mezi městem Nové Město nad Metují a LESY ČR, s.p., říká, že: 
se město natrvalo a bezvýjimečně vzdává práva na náhradu veškerých škod, vzniklých 
kdykoliv v budoucnu (po uzavření této dohody) na nemovitých věcech včetně veškerých jejich 
součástí a příslušenství (pozn.: tedy v příp. škody na biotopu, čistící zóně rostlin, případném 
hřišti a dalším vybavení, parkovišti, a dalších stavbách, které se budou nacházet v ochranném 
pásmu lesa), a to zejména sesuvem půdy, padáním kmenů, pádem stromů nebo jejich částí 
včetně větví, přesahem větví a kořenů, zastíněním a lavinami, z předmětných pozemků, nebo 
v souvislosti s těmito jevy; 
se město zavazuje k úhradě zvýšených nákladů na hospodaření v lese, budou-li takové, 
vzniklých v souvislosti s omezeními, které přináší nemovité věci umístěné v ochranném 
pásmu lesa, např. nemožnost kácení stromů do prostoru ochranného pásma lesa, nutnost 
použití nákladnější technologie apod. (tyto zvýšené náklady budou městu fakturovány). 
Zápis dohody do KN ke stavbou přímo dotčeným pozemkům vlastníka stavby musí být 
proveden před zahájením stavby koupaliště (biotopu, budovy i čistící zóny, parkoviště). Obec 
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je povinna pečovat o zachování a rozvoj svého majetku. Pokud se vzdá práva na náhradu 
škody, musí tím sledovat jiný důležitý zájem obce, který musí být řádně zdůvodněn. 

Odůvodnění: 

V případě, že by k uzavření Dohody před zahájením stavby nedošlo, pozbude vydaný souhlas 
Lesní správy Rychnov nad Kněžnou se stavbou koupaliště platnosti, nebude tak možné 
umístit koupací zónu, čistící zónu, ani hřiště do ochranného pásma lesa, což zcela znemožní 
realizaci dle původního záměru obnovy koupaliště. Z tohoto důvodu je nutné podepsat 
Dohodu o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na pozemcích ve vlastnictví města, k. ú. 
Nové Město nad Metují, v důsledku pádu stromů z p. p. č. 958, 970/1 a p. p. č. 970/3 dle KN, 
či v důsledku zvýšených nákladů na hospodaření v lese. Ve všech případech se jedná o 
pozemky určené k plnění funkcí lesa, ve vlastnictví ČR, s právem hospodaření pro Lesy ČR, 
s.p. Následný souhlas bude udělen nejpozději do 15 pracovních dnů ode dne, kdy bude do 
veřejného seznamu zapsáno vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na nemovitých 
věcech (tzn. zápis do KN musí provést město), poté získáme Souhlas se stavbou koupaliště. 
Součástí vydaného Souhlasu Lesní správou Rychnov nad Kněžnou je bližší určení konkrétní 
vzdálenosti staveních objektů od hranice lesa, souhlas se stavebním povolení bude vydán po 
zápisu smlouvy do KN. Dohoda pozbude platnosti v momentě, kdy bude dokončeno 
majetkoprávní vypořádání pozemků (tedy směna pozemku p. p. č. 958, 970/3 a 970/1 ve 
vlastnictví LESY ČR, s.p., za jiný lesní pozemek/pozemky ve vlastnictví města Nové Město 
nad Metují). Následně dojde k výmazu Dohody z KN. Směna musí proběhnout do doby 
kolaudace biotopového koupaliště v LAM. Z toho vyplývá, že riziko toho, že na pozemcích 
města vznikne škoda z pozemků ve vlastnictví ČR (Lesy ČR, s.p.), tak bude trvat „pouze“ do 
doby majetkoprávního vypořádání pozemků, tj. fakticky po dobu realizace stavby. Návrh na 
směnu pozemků byl předložen a probíhá jeho projednání. Schválení dohody o směně bude 
trvat 2-3 roky. RM doporučila ZM schválit Dohodu o vzdání se práva na náhradu škody na 
pozemku. Mezi jednáním RM a ZM 9 bylo do návrhu usnesení doplněno usnesení o 
zdůvodnění veřejného zájmu k projednání. Návrh zdůvodnění byl převážnou většinou členy 
RM odsouhlasen. Veřejný zájem je blíže popsán v Odůvodnění, který je přílohou tohoto bodu. 

Vysvětlení: Korda Pavel, Ing. - vedoucí ORM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:24 hodin - vedoucí OMM přednesl textaci projednávaného bodu - Ing. Čopík - dohoda je 
potřeba pro LAM, ale i pro val? 
ORM - obecně se dohoda vztahuje na protipovodňový val. Uvedl, proč požaduje mít 
podepsanou dohodu. 
Ing. Čopík - uvažuje se o směně pozemků - 2-3 roky - opravdu to bude tak dlouho trvat? ORM 
- podléhá to ještě schválení MZE. Ing. Čopík - uvedl své obavy v návrhu usnesení a proč se k 
tomu osobně staví skepticky. OMM - můžeme změnit protinávrhem usnesení dalšími, jinými 
argumenty. Ing. Tymel - chápe, že výstavba LAM(u) je politickým rozhodnutím. Dikce je, že se 
vzdávám opravdu všeho - uvedl přiklad z minulosti, kdy se objekt dosud nevybudoval - docela 
by před tím varoval - budou chodit jen faktury. 
ST - my se nevzdáváme na věky. 
Ing. Tymel - jdeme na to zezadu, bydlí na sousedním pozemku, les se musí celý vykácet, 
hrozí sesuvy půdy apod., bude hlasovat proti. 
Ing. Dostál - informoval o svých důvodech, proč bude hlasovat také proti. Naopak ten porost 
tam bude potřeba, protože se jinak bude půda sesouvat. 
Mgr. Balcarová - též se přiklání k tomu, chovat se jako řádný hospodář. Dívala se na pojem 
veřejný zájem, je to právní pojem - my se bavíme o LAM(u), kde se politická shoda láme. 
Těžko říct, že je to veřejný zájem Nového Města nad Metují. Ostatní zastupitelé byli zvolení a 
netroufá si říci, že je to veřejný zájem. Netroufla by si jít do rizika, když tam budou sesuvy 
půdy a všechno vč. faktur půjde za městem. 
Pan Jarolímek - doplnil o vlastní výklad. 
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Mgr. Balcarová - veřejný záměr je terminus technicus - právnička města upozorňovala na 
problematiku v přílohách, vzdáváme se práva na nějakou náhradu. To není obecně přijímaný 
názor. Je ráda, že máme hlasování, kde bude vidět, že hlasovala proti a chovala se tak jako 
řádný hospodář.  
OMM - uvedl, proč přibyly věty do návrhu usnesení, na to správně PRAV upozornila, je 
potřeba obhájit veřejný záměr. 
MST - PRAV píše, že je smlouva bez právních vad. Důvěřoval by tomu, když se tak PRAV 
vyjádří.  
Ing. Zilvar - navázal by na MST - veřejný zájem je - citoval co znamená. 
Mgr. Balcarová - k volbám šlo více lidí než 2200 lidí, kteří podepsali petici týkající se LAM. 
Ing. Brož - pozemek velmi dobře zná, jsou tam kůrovcové porosty, které musí pryč, přestárlé, 
když ne strom, tak by tam mohl být sesuv. Pokud bude sesuv hrozit, odborník na stabilitu 
svahu posoudí a navrhne opatření. 
Ing. Dostál - jak se to tváří z pohledu pojištění? jak to bude fungovat, až pozemek změní 
užívání. Jaké jsou alternativy a jsme připraveni na pojištění atd. 
Pan Jarolímek - také si této poznámky všiml, a tak se na ni připravil - komunikoval se 
zástupcem OK Group - je potřeba to rozdělit do 2 věcí, odpovědnost Lesů s.p., podrobněji 
zvukový záznam. 
OMM - na dotaz Ing. Dostál - potom jako vlastník budeme mít možnost snáze provést 
opatření, úpravy, co potřebujeme. 
Pan Bc. Rek (vedoucí Správy městských lesů) - ochranné pásmo - ode dne 01.01.2024 je tam 
změna, ochranné pásmo lesa se mění na 30 m, i přesto povinnosti zůstávají, více viz zvukový 
záznam. 
Ing. Dostál - dotaz na pana Bc. Reka - tušíme, za co bychom to směňovali? Pan Bc. Rek - 
Lesy ČR mají svoje podmínky dané MZE a vládou, nesmí směnit za stejnou hodnotu, vždycky 
to musí být pro ně více výhodné. Ano je navržen les směrem do Pekla u toku řeky. 
Žádné další dotazy nebyly. Vedoucí OMM přečetl usnesení - hlasováno - 12 pro, 7 proti, 2 
zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke 
zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu 
ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 4/3 USNESENÍ č. ZM 9-1118/23 

ZM schvaluje Dohodu o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na pozemku mezi Lesy České 
republiky, s.p., se sídlem Přemyslova 1106/19, 500 08 Hradec Králové - Nový Hradec Králové, IČO: 
42196451, DIČ: CZ42196451, a městem Nové Město nad Metují, ve znění přílohy k tomuto bodu, a 
pověřuje ST jejím podpisem. ZM souhlasí s uzavřením Dohody o vzdání se práva na náhradu škody 
vzniklé na pozemku, neboť vzdání se práva na náhradu škody je nutné pro jiný důležitý zájem 
města, kterým je vybudování veřejného biotopového koupaliště a obnova a rozvoj lokality, která se 
stala za uplynulá desetiletí brownfieldem města. Tento požadavek vznikl na základě průzkumů mezi 
občany, přičemž aktuálně připravovaný projekt výstavby biotopového koupaliště je přímou reakcí na 
tuto potřebu. Záměr je rovněž podpořen Strategickým plánem rozvoje města a Územním plánem 
města Nové Město nad Metují. 

 Odpovídá: ORM, Provede: ORM, Termín: 18.4.2024 

HLASOVÁNÍ - Pro: 12, Proti: 7, Zdržel se: 2, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. zdržela se Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. proti 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. proti Horáková Ludmila  proti 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 
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Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. zdržela se 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. proti 

Prouza Radek proti Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  proti Tymel Jiří, Ing. proti 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

5/ RŮZNÉ 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

 
K bodu  

ZM souhlasí s prodloužením jednání ZM 9 o 30 minut do 20:30, 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. zdržel se 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

 

5/1 Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 

Identifikace: 

ZM je předložen Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 ve znění 
přílohy tohoto bodu. 

Odůvodnění: 

Povinnost předkládat zápisy ze zasedání KV ZM vyplývá z § 119 odst. 5 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, v platném znění. 

Vysvětlení: Bachura Pavel, Mgr. - tajemník MěÚ 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:55 hodin - ST přednesl textaci projednávaného bodu. Do diskuse se přihlásila 
zastupitelka paní PhDr. Kulhavá - reagovala na negativní konstatování radních - viz přijaté 
usnesení č. RM 24-6661/23 ze dne 16.10.2023 ve znění: "RM konstatuje, že předložený Zápis 
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č. 4 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 25.09.2023 není v souladu s Jednacím řádem 
Kontrolního výboru Zastupitelstva města Nové Město nad Metují." 
V 19:58 hodin vyzval ST zastupitele ke hlasování o prodloužení jednání ZM o 30 minut, tj. do 
20:30 hodin. Hlasováno - 20 pro, 0 proti, 1 zdržel se. ST přečetl navržené znění usnesení - 
hlasováno - 21 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem 
"ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K bodu 5/1 USNESENÍ č. ZM 9-1119/23 

ZM bere na vědomí Zápis č. 5 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 30.10.2023 ve znění přílohy 
tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 0, Nepřítomen: 0 - bylo přijato 

 Balcarová Jana, Mgr. pro Bastl Luděk, lic. pro 

Berkovcová Jana, Mgr. pro Biegl Pavel, Mgr. pro 

Brož Vladimír, Ing. pro Čopík Jan, Ing., Ph.D. pro 

Dostál Pavel, Ing. et Ing. pro Horáková Ludmila  pro 

Hvězda Tomáš  pro Jarolímek Miroslav pro 

Kašpar Pavel, Ing. pro Kulhavá Zdeňka, PhDr. pro 

Lichý Vojtěch, Ing. arch. pro Neumann Petr, Ing. pro 

Prouza Radek pro Slavík Milan, Ing. pro 

Slavík Zdeněk, Ing.  pro Tymel Jiří, Ing. pro 

Vrátný Aleš, Ing. pro Zilvar Václav, Ing. pro 

Zimlová Věra pro   
 

 

6/ DISKUSE 

Odůvodnění: 

Podněty a dotazy přítomných mimo body schváleného programu. 

Vysvětlení: Slavík Milan, Ing. - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

V závěrečné diskusi vystoupili zastupitelé: Ing. Zilvar, MST, Ing. Tymel, PhDr. Kulhavá 
a Ing. et Ing. Dostál. 
 
ST - informoval o slavnostním otevření kamenného mostu ve Vrchovinách, 
které je naplánováno na středu dne 20.12.2023 v 15:00 hodin. 
 
Na posledním ZM v letošním roce popřál ST všem hlavně zdraví, pohodu a klid a předal slovo 
panu TAJ Mgr. Bachurovi. 
 
TAJ - informoval o svém odchodu z funkce tajemníka MěÚ Nové Město nad Metují 
ke dni 31.01.2024 a popřál hezké Vánoce. 
 
ST - poděkoval všem za účast i aktivitu a 9. veřejné zasedání ZM ukončil ve 20:15 hodin. 
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Podrobnosti viz zvukový záznam (příloha s názvem "ZM 9 Časová stopáž ke zvukovému 
záznamu") z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM 
a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

 
 
 
 
 
 
 

Ing. Milan Slavík v.r. 
starosta 

 Ing. Aleš Vrátný v.r. 
místostarosta 

 
 
 
 
 
Čas ukončení jednání ZM 9 ve 20:15 hodin. 
 
Zápis ze ZM 9 vyhotoven dne: 20. prosince 2023 
 
Zápis ze ZM 9 vypraven dne: 20. prosince 2023 
 
Zápis ze ZM 9 zveřejněn dne: 20. prosince 2023 


